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Protokół Nr XVII/2020 

sesji 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

odbytej 

w dniu 4 czerwca 2020 r. 
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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 
Rada Miasta 

Protokół nr XVII/2020 

Obrady rozpoczęto 4 czerwca 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 20:38 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział  21 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Dylewski 

2. Mirosław Gromek 

3. Beata Herman 

4. Michał Kacprzak 

5. Bogusław Konrad 

6. Anna Krajewska 

7. Robert Krajewski 

8. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska 

9. Krzysztof  Laska 

10. Ewa Orzechowska 

11. Waldemar Józef Pałys 

12. Jerzy Pawluczuk 

13. Paweł Adrian Pecura 

14. Mirosław Pędzich 

15. Andrzej Pęksa 

16. Edward Witold Podbielski 

17. Mieczysław Szymalski 

18. Renata Teresa Trojanowska 

19. Henryk Wilczewski 

20. Jacek Wilczyński 

21. Edward Zalewski 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski dokonał otwarcia XVII sesji Rady 

Miasta, zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym wypowiadając formułę „Otwieram XVII sesję Rady Miasta Ostrów Mazowiecka”. 

Następnie przywitał serdecznie zaproszonych gości oraz wszystkich przybyłych na obrady.  

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że na stan 

21 Radnych, na sesji obecnych jest 21 radnych, w związku z powyższym podjęte uchwały 

będą prawomocne. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski udzielił informacji, że w związku ze 

stanem epidemii wywołanym wirusem SARS- CoV-2 sesja odbywa się zgodnie z reżimem 

sanitarnym zalecanym przez Ministra Zdrowia tj. pomiar temperatury, zakrywanie ust i nosa, 

odległość między uczestnikami co najmniej 2 m, używanie środków dezynfekujących. 
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Wskazał, że łączna liczba osób biorących udział w posiedzeniu sesji Rady Miasta nie może 

przekroczyć ilości 150 osób, w tym maksymalnie 110 osób publiczności. Powiadomił, że 

zabranie głosu będzie możliwe poprzez podejście do jednego spośród przygotowanych 

mikrofonów na statywach. Dodał, że każda wypowiadająca się osoba powinna mieć zakryte 

usta i nos. Nadmienił, że Radni Miasta będą zgłaszać chęć zabrania głosu w dyskusji poprzez 

kliknięcie odpowiednich funkcji w programie esesja. Objaśnił, że jawność sesji Rady Miasta 

zapewnia bezpośrednia transmisja na żywo z przebiegu posiedzenia, która jest dostępna na 

stronach internetowych: www.ostrowmaz.esesja.pl oraz profilu Rada Miasta Ostrów 

Mazowiecka na kanale youtube. 

2. Informacje o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski udzielił informacji, że Rada Miasta 

może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu Rady. Dodał, że do wprowadzenia zmian w porządku obrad sesji Rady Miasta 

zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 wymagana jest zgoda wnioskodawcy. Zapytał czy ktoś zgłasza 

wnioski bądź uwagi do porządku obrad sesji Rady Miasta. 

Nie zgłoszono uwag bądź wniosków. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacje o porządku obrad. 

3. Informacje i dyskusja o planowanym zmniejszeniu przez Burmistrza Miasta liczby 

godzin pracy w oddziałach przedszkolnych wszystkich przedszkoli miejskich od  

1 września 2020 r., w tym: 

a) wystąpienia radnych, rodziców dzieci w wieku przedszkolnym oraz zaproszonych 

gości; 

b) przedstawienie przez Burmistrza Miasta: 

- informacji i uzasadnienia w sprawie zmniejszenia liczby godzin pracy w oddziałach 

przedszkolnych wszystkich przedszkoli miejskich od 1 września 2020 r. oraz zmian 

kadrowych w tych przedszkolach; 

- planowanych lub dokonanych zmianach w Budżecie Miasta na 2020 r. dotyczących, 

wszystkich kosztów funkcjonowania przedszkoli miejskich; 

c) podjęcie stanowiska przez Radę Miasta w sprawie planowanego przez Burmistrza 

Miasta zmniejszenia liczby godzin pracy w oddziałach przedszkolnych wszystkich 

przedszkoli miejskich od 1 września 2020 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości grup 

przedsiębiorców będących podatnikami podatku od nieruchomości na terenie Miasta 

Ostrów Mazowiecka, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z 

ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 

5. Informacja Burmistrza Miasta o: 

a) przebiegu sprawy dotyczącej pożaru i uprzątnięcia pogorzeliska po spaleniu Szkoły 

http://www.ostrowmaz.esesja.pl/
http://www.ostrowmaz.esesja.pl/
http://www.ostrowmaz.esesja.pl/
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Podstawowej Nr 1 w Ostrowi Mazowieckiej ul. Partyzantów 21 (tzw. „Małej Jedynki’). 

b) realizacji wszystkich inwestycji miejskich; 

c) dotychczasowych działaniach w sprawie budowy stacji paliw na ul.3 Maja na 

przeciwko kościoła WNMP w Ostrowi Mazowieckiej;. 

6. Wolne wnioski i sprawy różne. 

7. Zakończenie obrad. 

3. Informacje i dyskusja o planowanym zmniejszeniu przez Burmistrza Miasta liczby godzin 

pracy w oddziałach przedszkolnych wszystkich przedszkoli miejskich od 1 września 2020 r., 

w tym: 

a) wystąpienia radnych, rodziców dzieci w wieku przedszkolnym oraz zaproszonych gości; 

b) przedstawienie przez Burmistrza Miasta: - informacji i uzasadnienia w sprawie 

zmniejszenia liczby godzin pracy w oddziałach przedszkolnych wszystkich przedszkoli 

miejskich od 1 września 2020 r. oraz zmian kadrowych w tych przedszkolach; - 

planowanych lub dokonanych zmianach w Budżecie Miasta na 2020 r. dotyczących, 

wszystkich kosztów funkcjonowania przedszkoli miejskich; 

c) podjęcie stanowiska przez Radę Miasta w sprawie planowanego przez Burmistrza Miasta 

zmniejszenia liczby godzin pracy w oddziałach przedszkolnych wszystkich przedszkoli 

miejskich od 1 września 2020 r. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Mieczysław Szymalski zaproponował, by Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  

w pierwszej kolejności przedstawił zakres informacji w omawianej sprawie. 

Radny p. Michał Kacprzak zwrócił uwagę, że aktualnie Polska znajduje się w procesie 

etapowego powrotu do normalnego funkcjonowania państwa m. in poprzez stopniowe 

odmrożenie gospodarki. Wyraził opinię, że wdrożenie programu oszczędnościowego  

na terenie miasta jest dobrym rozwiązaniem. Jednocześnie stwierdził, że zakres programu 

oszczędnościowego dot. oświaty w tym miejskich przedszkoli jest przygotowany zbyt 

krzywdząco w stosunku do dzieci w wieku przedszkolnych i ich rodziców. Wyraził 

zrozumienie wobec małej ilości przedszkolaków uczęszczających do przedszkoli w trakcie 

trwania rygorystycznych obostrzeń. Dodał, iż w następnym roku kalendarzowym 

zadeklarowano 760 dzieci w wieku przedszkolnym. Podał, że planowane jest utworzenie  

31 oddziałów przedszkolnych, w tym 21 objętych 5-cio godzinnym systemem pracy co 

powoduje problem dla rodziców pracujących w ciągu ośmiu godzin dziennie.  Radny zadał 

następujące pytania: czy planowanie utworzenia 5-cio godzinnych oddziałów przedszkolnych 

było konsultowane społecznie? Czy w związku ze zmianami pracy w przedszkolach będą 

zwolnienia osób zatrudnionych w takich miejscach? Czy osoby zwolnione z pracy  

w przedszkolach będą miały zapewnioną inną alternatywną pracę? 

Radny p. Jacek Wilczyński wyraził przekonanie, iż wdrożenie planu 

oszczędnościowego stanowi najłatwiejsze rozwiązanie sytuacji gospodarczej miasta  

w związku z utrudnieniami spowodowanymi koronawirusem. Radny przedstawił w jaki 

sposób według radnego wygląda współpraca Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera z Radnymi 

Miasta oraz mieszkańcami miasta. Złożył propozycję na zaoszczędzenie środków pieniężnych 
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poprzez: zmniejszenie wydatków na Muzeum Dom Rodziny Pileckich, niewypłacanie całej 

kwoty wykonawcom inwestycji drogowych w przypadku nieterminowego zakończenia 

etapów prac inwestycyjnych, zmniejszenie wydatków na Urząd Miasta. Powiedział,  

że w czasie trwania zaostrzeń związanych z pandemią mieszkańcy miasta w tym 

przedsiębiorcy zostali pominięci przez władze miasta. Zaznaczył, że niewłaściwym 

rozwiązaniem jest skrócenie zajęć w oddziałach przedszkolnych do 5 godzin. Zauważył,  

że w sąsiednich miejscowościach przedszkola funkcjonują w niezmiennym systemie pracy. 

Radny p. Stanisław Dylewski wspomniał, że Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  

nie odpowiedział na pismo w omawianej sprawie złożone przez rodziców dzieci w wieku 

przedszkolnym. Zacytował fragment pisma Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera 

skierowanego do mieszkańców miasta w czasie obowiązywania stanu epidemiologicznego  

w kraju o brzmieniu: Musimy wspólnie przejść przez ten trudny czas. Zadbajmy o to, aby 

przywracanie normalności przebiegało spokojnie i było czasem budowania wspólnoty. W tym 

roku obchodzimy 30-lecie samorządu, a 27 maja obchodzimy dzień samorządu terytorialnego.  

Dziękuję wszystkim osobom zaangażowanym w życie społeczności lokalnej   w mieście 

 i powiecie. Trzymajmy się razem. Radny stwierdził, że przytoczone słowa Burmistrza Miasta 

są sprzeczne z rzeczywistym działaniem władz miasta  względem systemu oświaty. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska wyraziła radość liczną obecnością 

mieszkańców miasta na sesji. Zwróciła uwagę, że Radni Miasta nie otrzymują bieżących 

informacji czego powodem jest zbyt duży odstęp czasu między aktualnie trwającą sesją Rady 

Miasta, a poprzednią sesją Rady Miasta. Zaznaczyła, że Radni Miasta uzyskują informację  

o podejmowanych decyzjach dot. przesunięć środków pieniężnych w budżecie miasta, na 

które nie wyraża zgody Rada Miasta. Wyraziła przekonanie, że przed podjęciem decyzji  

w omawianej sprawie należało w pierwszej kolejności przeprowadzić konsultacje społeczne. 

Radna wspomniała, że wielokrotnie poruszała kwestię dot. ciągłego wzrostu wynagrodzeń  

w przeciągu ostatnich 5 lat o kwotę 7 mln zł. Radna dodała, że nie otrzymała odpowiedzi na 

pisemne  pytania dot. zatrudnienia. 

Radna p. Anna Krajewska wyraziła zdanie na temat relacji władzy uchwałodawczej  

i wykonawczej w mieście podczas trwania poprzedniej oraz obecnej kadencji. Uznała, że jeśli 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer nie zmieni sposobu zarządzania miastem to w przyszłości 

będzie znacząco zmniejszać się liczba mieszkańców miasta stale żyjących w obrębie miasta  

a co za im idzie wpływów do budżetu miasta. 

Radny p. Mieczysław Szymalski w imieniu Klubu Radnych „Niezależni Razem” 

przeprosił mieszkańców miasta, którzy posiadają dzieci w wieku przedszkolnym za zaistniałą 

sytuację w przedszkolach. Wspomniał, że Klub Radnych „Niezależni Razem” popiera 

działania korzystnie wpływające na system oświaty. Stwierdził, że jego zdaniem dziś związki 

zawodowe nie bronią ludzi pracy tylko rządzących.  

Radny p. Stanisław Dylewski udzielił informacji, iż decyzji w omawianej sprawie  

nie konsultowano ze związkami zawodowymi pracowników oświaty. Nadmienił, że również 

NSZZ „Solidarność” nie wiedziała o podjętej decyzji w omawianej sprawie. 

Radny p. Henryk Wilczewski uznał, że większość Rady Miasta zgadza się na wszystkie 

propozycje składane przez Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera co oznacza według radnego 

brak własnego głosu w danej sprawie. Zwrócił się do Radnych Miasta o przemyślenie decyzji 

przed jej podjęciem. 
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Radny p. Jacek Wilczyński poprosił o zabranie głosu Burmistrza Miasta p. Jerzego 

Bauera. Wyraził opinię, że brak zmiany sposobu sprawowania władzy miasta przez 

Burmistrza Miasta spowoduje zwiększenie migracji mieszkańców miasta do innych 

miejscowości. Zasugerował Przewodniczącemu Rady Miasta p. Robertowi Krajewskiemu 

przygotowanie oddzielnego mikrofonu dla osób z publiczności wyrażających chęć zabrania 

głosu w omawianej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że mikrofon 

przeznaczony dla osób z publiczności jest umieszczony na statywie. Wskazał, że osoby 

wyrażające chęć zabrania głosu w sprawie będą miały taką możliwość. 

/ Radny p. Jacek Wilczewski zabrał mikrofon umieszczony na statywie i przekazał osobie 

z publiczności. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski upomniał radnego p. Jacka 

Wilczyńskiego za jego zachowanie. Zwrócił się z prośbą o ponowne umieszczenie mikrofonu 

na statywie. Powiedział, że po umieszczeniu mikrofonu na statyw będzie możliwość zabrania 

głosu przez osoby z publiczności. Zwrócił uwagę na zachowanie bezpieczeństwa sanitarnego. 

Osoba z publiczności odłożyła mikrofon na statyw. 

Radny p. Jacek Wilczyński wyraził negatywne zdanie o formie prowadzenia sesji Rady 

Miasta przez Przewodniczącego Rady Miasta p. Roberta Krajewskiego. / 

 Osoby z publiczności w swoich wystąpieniach poruszyły następujące kwestie:  

 zwróciły się o przedstawienie informacji o brakującej kwocie w wydatkach na oświatę, 

 poprosiły o podjęcie decyzji o przywróceniu wcześniej obowiązujących norm w 

systemie oświaty dot. miejskich przedszkoli, 

 zwróciły uwagę na brak informacji przekazywanych rodzicom dzieci w wieku 

przedszkolnym, 

 zwróciły się do Burmistrza Miasta o wypowiedź w omawianym temacie, 

 zapytały kto jest odpowiedzialny za podjęcie decyzji o skróceniu czasu pracy w 

oddziałach przedszkolnych, 

 zadały pytanie o podanie przyczyny podjęcia decyzji o skróceniu czasu pracy w 

oddziałach przedszkolnych oraz czy osoby odpowiedzialne za podjęcie ww. decyzji są 

świadome konsekwencji tej decyzji, 

 zadały pytanie jakie były kryteria pozostawienia wybranych grup przedszkolnych  

w systemie 8-godzinnym, 

 zapytały jakie działania mają podjąć rodzice pracujący w systemie na pełen etat jeśli 

ich dzieci zostały przyjęte do miejskich przedszkoli do grupy 5-cio godzinnej, 

 zadały pytanie jaka będzie wysokość zaoszczędzonych środków pieniężnych  

po zmniejszeniu liczby do 5 godzin w oddziałach przedszkolnych, 

 zwróciły uwagę, że w innych miejscowościach nie było podobnej sytuacji, 

 poprosiły o możliwość zapewnienia jak największej ilości zajęć dydaktycznych dla 6 

latków, dla których jest to podstawa do dalszej edukacji, 

 spostrzegły, że potrzeby rodziców dzieci w wieku przedszkolnym powinny być znane 

władzom miasta, ponieważ rodzice przedszkolaków w marcu wypełniali stosowne 

deklaracje,  

 zwróciły uwagę, że zmniejszenie liczby godzin w przedszkolach będzie oznaczać 
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mniejsze wpływy do przedszkoli z dodatkowych opłat uiszczanych przez rodziców 

przedszkolaków, 

 zaproponowały znalezienie innych miejsc do prowadzenia zajęć w grupach 

przedszkolnych np. Jatki, 

 zapytały, jak będzie wyglądać opieka dziecka z orzeczeniem o niepełnosprawności  

objętego obowiązkiem szkolnym, 

 zaapelowały o znalezienie rozwiązania dobrego dla każdej ze stron, 

 wskazały na to w jaki sposób zmniejszenie liczby godzin w oddziałach 

przedszkolnych wpływa negatywnie na indywidualne sytuacje życiowe rodzin dzieci 

w wieku przedszkolnym. 

Radny p. Waldemar Józef  Pałys wyjaśnił, że sesja Rady Miasta przebiega zgodnie  

z porządkiem obrad. Zwrócił uwagę, że zostaną udzielone wyjaśnienia w omawianej sprawie. 

Poprosił zebranych o zachowanie spokoju. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk spostrzegł, że Rada Miasta uchwalając bieżący budżet 

zakładała brak wprowadzania zmian w oświacie. Zadał pytanie o podanie powodu 

niewystarczającej ilości środków pieniężnych na system oświaty z przeznaczeniem  

na miejskie przedszkola. Podkreślił, iż przed podjęciem decyzji w omawianej sprawie 

powinny być poprzedzone konsultacje z Radnymi Miasta. Zauważył, że Burmistrz Miasta 

wraz z Radnymi Miasta powinni wspólnie znaleźć sposób na zaoszczędzenie środków 

pieniężnych z budżetu miasta. 

Radna p. Beata Herman w pierwszej kolejności zaznaczyła, że budżet miasta na 2020 r. 

został uchwalony głosami „za” 11 Radnych Miasta. Następnie Radna wyjaśniła, że kolejność 

podpunktów w aktualnie omawianym punkcie porządku obrad przewiduje wypowiedź 

Burmistrza Miasta po zabraniu głosu przez pozostałych uczestników sesji Rady Miasta. 

Radny p. Paweł Pecura wyraził przekonanie, że Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer 

podejmuje działania dla dobra wszystkich mieszkańców miasta. Radny powiedział, że władze 

miasta i mieszkańcy miasta kształtują sposób rozwoju miasta. Dodał, że wskazany argument 

stanowił powód powrotu Radnego po kilkuletnim zamieszkaniu w innej miejscowości. 

Radny p. Stanisław Dylewski uznał, że Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer bez 

jakichkolwiek rozmów samodzielnie podejmuje decyzje związane z  miastem. Uznał, że 

podjęcie decyzji powinno być poprzedzone debatą z mieszkańcami. Podkreślił, że Burmistrz 

Miasta powinien pamiętać o tym, że suwerenem są mieszkańcy. Radny wskazał, że radny p. 

Paweł Adrian Pecura wrócił do miasta z uwagi na otrzymaną propozycję pracy. 

Radny p. Jacek Wilczyński udzielił informacji, że opozycyjni Radni Miasta zagłosowali 

„przeciwko” budżetowi miasta na 2020 rok, ponieważ nie wyrażali zgody na inwestycję dot. 

budowy ciągów pieszo-rowerowych oraz wydatków na MDRP. Zasugerował 

przyprowadzenie dzieci na trzygodzinną opiekę do Urzędu Miasta . 

Radny p. Paweł Adrian Pecura zaznaczył, że przebieg jego kariery zawodowej jest 

efektem ciężkiej pracy. Zwrócił się do radnego p. Stanisława Dylewskiego o zaprzestanie 

słownych zaczepek względem radnego. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przytaczając kilka przykładów przedstawił,  

że aktualnie omawiany temat wzbudza wiele emocji wśród osób zainteresowanych sprawą. 

Powiadomił, że w budżecie miasta opiewającym na kwotę 150 mln zł środki w wys. 30 mln zł 
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są przeznaczone na system oświaty wraz z inwestycjami. Udzielił informacji o procesie 

tworzenia budżetu miasta oraz organizacji roku szkolnego w miejskich placówkach oświaty. 

Podkreślił, że władze miasta planując budżet miasta podejmują działania zapobiegające 

doprowadzenia samorządu do bankructwa. Podkreślił, że miasto może zaoszczędzić środki 

pieniężne jedynie poprzez ograniczenie wydatków. Spostrzegł, że ilość zaplanowanych  

i rzeczywistych wpływów do budżetu miasta może być różna. Podał jak wygląda relacja 

Burmistrza Miasta oraz Radnych Miasta. Zaznaczył, iż uwzględnienie wypowiedzi 

Burmistrza Miasta w porządku obrad sesji Rady Miasta jako ostatni podpunkt  

w dyskutowanym punkcie była specjalnie zaplanowana przez wnioskodawców. Poddał pod 

zastanowienie jakie będą konsekwencje w przypadku zaplanowania budżetu miasta na 

określoną kwotę pieniędzy i znacznie mniejszej ilości pojawiających się wpływów do budżetu 

miasta. 

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak wskazała, że przed sytuacją spowodowaną 

wirusem SARS-CoV2 system oświaty od kilku lat rozwijał się dzięki trudnej pracy 

pracowników. Udzieliła informacji, że zadaniem własnym miasta jest prowadzenie miejskiego 

przedszkola, które zapewnia bezpłatną naukę, wychowanie i opiekę w ustalonym zakresie 

czasowym nie krótszym niż 5 godzin. Dodała, że miasto w 2020 r. otrzymało ok. 700 tys. zł 

dotacji przedszkolnej dla dzieci w wieku 3-5 lat oraz  ok. 1 500 000 zł z subwencji dla dzieci 

w wieku 6 lat oraz dzieci objęte kształceniem specjalnym. Nadmieniła, iż powyższe dotacje 

dają łączną kwotę 2 176 000,00 zł , zaś wysokość kosztów utrzymania przedszkoli miejskich 

wynosi ok. 7 500 000,00 zł. Dodatkowo zauważyła, że miasto ponosi wydatek na  

przedszkola niepubliczne w ilości ok. 2 mln zł. Wspomniała, że miasto nieustannie posiada 

grupy 5-cio godzinne w miejskich przedszkolach, których liczba zwiększyła się z uwagi na 

sytuację spowodowaną pandemią koronawirusa. Zwróciła uwagę, że obecna sytuacja w kraju 

powoduje konieczność zmian w dotychczasowym funkcjonowaniu instytucji miejskich. 

Poinformowała, że podjęto decyzję o zwiększeniu w miejskich przedszkolach do ilości 21 

grup 5-cio godzinnych, a także pozostawienie 10 grup ośmiogodzinnych. Udzieliła informacji, 

że miasto ma ograniczone możliwości powierzchniowe w przedszkolach podkreśliła, że 

podjęte są starania mające na celu udzielenie pomocy jak największej ilości rodzicom 

posiadających dzieci w wieku przedszkolnym. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zawiadomił, że podstawą prawną regulującą zakres 

systemu oświaty są: karta nauczyciela i kodeks pracy. Powiadomił, że zmniejszenie liczby 

godzin pracy oddziałów przedszkolnych skutkuje zaoszczędzonymi środkami pieniężnymi. 

Dodatkowo Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaznaczył, że miasto nie ma wystarczających 

warunków lokalowych do zapewnienia opieki ośmiogodzinnej wszystkim dzieciom w wieku 

przedszkolnym w tym samym czasie. 

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak wspomniała, że miasto posiada jedynie 23 

sale dydaktyczne w oddziałach przedszkolnych. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że miasto z uwagi na niewystarczającą 

liczbę sal dydaktycznych dla przedszkolaków musi umieścić grupy przedszkolne w szkołach 

podstawowych przy jednoczesnym wprowadzeniem dwuzmianowości w klasach 1-3. 

Spostrzegł, iż na początku każdego roku szkolnego do władz miasta zgłaszają się 

niezadowoleni rodzice dzieci uczęszczających do szkoły podstawowej, w której 

wprowadzono ww. rozwiązanie. Zwrócił się z prośbą o wskazywanie rozwiązań możliwych 

do wykonania przez władze miasta. 
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Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak poinformowała, że w wyniku 

przeprowadzonych rozmów z rodzicami i radami rodziców dzieci w wieku przedszkolnym 

ustalono że większość grup przedszkolaków będzie uczęszczało do przedszkoli w godzinach 

8-13 w przypadku korzystania z sal dydaktycznych w szkołach podstawowych. 

Zadeklarowała podejmowanie wszelkich działań zapewniających najwyższy poziom edukacji 

w miejskich przedszkolach. Poprosiła rodziców dzieci w wieku przedszkolnym  

o wyrozumiałość wobec podejmowanych decyzji władz miasta oraz udzielenie pomocy 

władzom miasta w postaci zapewnienia swoim dzieciom 3-godzinnej opieki w przejściowym 

czasie trwania pandemii. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaapelował  w udzielanie wzajemnej pomocy rodziców 

przedszkolaków i władz miasta. Powiedział, że władze miasta przed podjęciem decyzji starają 

się zaproponować najlepsze rozwiązanie z danej sytuacji. Wspomniał, że niezależnie od 

wyboru rozwiązania będzie grupa osób niezadowolonych z podjętej decyzji. Zauważył, że 

obecnie 6 grup przedszkolnych korzystna z sal dydaktycznych znajdujących się w szkołach 

podstawowych. Nadmienił, że konieczna jest budowa nowego budynku szkoły i przedszkola. 

Udzielił informacji, że niemożliwe jest zorganizowanie sal dydaktycznych w miejscu nie 

przeznaczonym do tego celu. 

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak powiadomiła, że w budynku Starej 

Elektrowni oraz Jatek dzieci w ramach odbywających się zajęć dydaktycznych uczestniczą  

w bezpłatnych zajęciach związanych z kulturą. 

Radny p. Jacek Wilczyński (Ad Vocem) wyraził opinię, że nadal w trakcie trwania 

dyskusji nie wybrzmiał powód podjęcia decyzji związanej ze zmianą czasu trwania opieki  

w miejskich oddziałach przedszkolnych. Uznał, że zaoszczędzone środki pieniężne powinny 

być pozyskiwane z innych działów budżetu miasta takich jak promocja miasta. Zwrócił 

uwagę na  nieelegancką wypowiedź Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera. 

Radna p. Beata Herman zgłosiła wniosek formalny o przerwę w dyskusji. 

Radny p. Jacek Wilczyński zgłosił, że część poprzedniej wypowiedzi radnego była 

transmitowana bez dźwięku. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał pod głosowanie wniosek 

radnej p. Beaty Herman.   

Głosowano wniosek w sprawie o ogłoszenie przerwy. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof Laska, 

Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej 

Pęksa, Edward Witold Podbielski, Edward Zalewski 

PRZECIW (9) 
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Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Jerzy 

Pawluczuk, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek 

Wilczyński 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski ogłosił 15-minutową przerwę. 

Przerwa. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski wznowił obrady sesji Rady Miasta. 

Radny p. Mieczysław Szymalski złożył wniosek formalny o poddanie pod głosowanie 

stanowisko o treści: Radni Rady Miasta w Ostrowi Mazowieckiej stoją na stanowisku, aby od 

1 września 2020 r. praca przedszkoli miejskich i w tym liczba godzin pracy w obiektach 

przedszkolnych pozostaną na takim samym poziomie jak dotychczas. Oszczędności środków 

finansowych, które są niezbędne i brakujące do zapewnienia takiej organizacji pracy 

przedszkoli należy wygenerować z innych kategorii wydatków(...). Zwrócił się do większości 

Rady Miasta o głosowanie „za” przyjęciem ww. wniosku. Podziękował za przybycie  

na obrady sesji Rady Miasta grupie mieszkańców obecnej na publiczności. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura spostrzegł, że istnieje prawdopodobieństwo pojawienia 

się tzw. drugiej fali pandemii koronawirusa. Dodał, że wobec powyższego władze miasta 

muszą kształtować decyzje zapewniające ciągłość realizacji zadań miasta. 

Radny p. Krzysztof Laska wyraził przekonanie, że na chwilę obecną prawidłowym 

rozwiązaniem jest przyjęcie stanowiska dot. zobligowania Burmistrza Miasta do podjęcia 

rozmów z rodzicami dzieci w wieku przedszkolnym. Stwierdził, że niedopuszczalna jest 

sytuacja, w której rodzeństwo uczęszcza do przedszkoli w różnych godzinach. 

Radny p. Jacek Wilczyński (Ad Vocem) zaapelował do Burmistrza Miasta p. Jerzego 

Bauera o podanie brakującej kwoty w wydatkach na przedszkola. Zasugerował szukanie 

oszczędności w innych działach budżetu miasta poprzez np. zmniejszenie diet Radnych 

Miasta. 

Radny p. Krzysztof Laska (Ad Vocem) zaznaczył, że stanowisko Rady Miasta  

w omawianej sprawie ma szczególnie istotne znaczenie, ponieważ będzie określać 

możliwości działań jakie będzie w stanie wykonać Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer. 

Radny p. Stanisław Dylewski udzielił informacji, że również przygotował wniosek 

formalny o podobnym brzmieniu do stanowiska jakie przedstawił Klub Radnych „Niezależni 

Razem”. Dodał, że w przygotowanym stanowisku Radnego dodatkowo jest zdanie  

o zobligowaniu Burmistrza Miasta to znalezienia oszczędności w celu pokrycia brakującej 

kwoty wydatków. Wyraził zdanie, że Burmistrz Miasta wraz z większością Rady Miasta 

samodzielnie zarządzają miastem. Stwierdził, że Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powinien 

współpracować ze wszystkimi Radnymi Miasta. 

Radna p.  Beata Herman zgodziła się z wypowiedzią radnego p. Jacka Wilczyńskiego 

odnoszącą się do zaoszczędzenia środków pieniężnych poprzez zmniejszenie diet Radnych 

Miasta. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zauważył, że według porządku obrad wypowiedź 
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Burmistrza Miasta w omawianej sprawie znalazła się na po wystąpieniach Radnych Miasta 

oraz publiczności. Odnosząc się do kwestii poruszonych przez przedmówców Burmistrz 

Miasta powiedział, że zgadza się ze zdaniem o kontynuowaniu rozmów oraz potrzebie 

poszukiwania najodpowiedniejszego rozwiązania w omawianej sprawie przez władze miasta, 

sprawne działanie administracji ma duże znaczenie w procesie funkcjonowania miasta w tym 

np. MOSiRu bądź szkół. Zadeklarował, że władze miasta wezmą pod uwagę możliwość 

zwiększenia grup ośmiogodzinnych złożonych z dzieci w wieku 6 lat; władze miasta podejmą 

starania mające na celu utrzymanie możliwie najwyższego poziomu świadczenia usług na 

obszarze miasta. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poprosił o zmodyfikowanie proponowanego 

stanowiska.   

Radny p. Jacek Wilczyński (Ad Vocem) podkreślił, że mimo długiego czasu  trwania 

sesji Rady Miasta Radni nadal nie znają brakującej kwoty w systemie oświaty. 

Radny p. Mieczysław Szymalski udzielił informacji, że wniosek pozostaje w takiej 

samej formie, która została przedstawiona w toku dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał pod głosowanie stanowisku 

zaproponowane przez Klub Radnych „Niezależni Razem”. 

Głosowano w sprawie podjęcia stanowiska przez Radę Miasta w sprawie planowanego 

przez Burmistrza Miasta zmniejszenia liczby godzin pracy w oddziałach przedszkolnych 

wszystkich przedszkoli miejskich od 1 września 2020 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Jerzy 

Pawluczuk, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 

Jacek Wilczyński, Edward Zalewski 

PRZECIW (10) 

Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof Laska, 

Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Henryk 

Wilczewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Pęksa 

Grupa Radnych Miasta zauważyła, że na swoich tabletach nie ma wyświetlonego 

wyniku głosowania. 

Radny p. Henryk Wilczewski zgłosił problem techniczny, który spowodował źle oddany 

głos radnego w trakcie głosowania. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski odczytał wynik imiennego 

głosowania ww. stanowiska. 

Głosy publiczności oraz radny p. Jacek Wilczyński zwrócili się o przeprowadzenie 
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reasumpcji głosowania. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski mając na uwadze problemy 

techniczne  podczas  głosowania zarządził reasumpcję głosowania. 

Głosowano w sprawie przyjęcia stanowiska. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Jerzy 

Pawluczuk, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek 

Wilczyński 

PRZECIW (11) 

Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof Laska, 

Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Edward 

Witold Podbielski, Edward Zalewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Pęksa 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców 

będących podatnikami podatku od nieruchomości na terenie Miasta Ostrów Mazowiecka, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 

Radny p. Mieczysław Szymalski rozpoczął wprowadzenie do tematu poprzez przedstawienie 

argumentacji „za” przyjęciem zaproponowanego projektu uchwały. Dodatkowo wspomniał o  

przedmiocie podatku od nieruchomości, beneficjencie tego podatku oraz grupie podatników 

uiszczających wskazany podatek lokalny. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska podkreśliła, że działania Radnych Miasta są zgodne z 

prawem zważywszy na ustawę z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy  

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem  

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych oraz niektórych innych ustaw. Radna powołując się na ww. ustawę udzieliła 

informacji, że władze samorządowe mają możliwość dokonania odroczenia terminu zapłaty 

podatku od nieruchomości do września br. bądź zrezygnowania z jego poboru. Dodała, że 

przytoczone rozwiązanie ma na celu udzielenie wsparcia przedsiębiorcom, którzy byli 

zmuszeni do zamknięcia swojej działalności gospodarczej w związku z ww. ustawą. 

Wspomniała, że omawiany projekt uchwały był przygotowany przez Radnych Miasta na sesję 

wstępnie planowaną na dzień 27 maja br., która nie odbyła się ostatecznie. 

Radny p. Jacek Wilczyński zauważył, że nie powinno się żądać zapłacenia podatku  

od przedsiębiorców, których działalność gospodarcza została tymczasowo zamknięta ze 

względu na wprowadzenia stanu epidemicznego w kraju. Zaapelował o udzielenie pomocy 

właścicielom przedsiębiorstw, którzy znaleźli się w trudnej sytuacji. 



13 
 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer uznał, że osiągnięcie sukcesu przez władze miasta polega na 

utrzymaniu stabilności rozwoju miasta w ciągu długiego okresu czasu. Dodał, że zarówno 

władza wykonawcza jak i uchwałodawcza poprzez swoje decyzje ponosi odpowiedzialność za 

stan gospodarki na obszarze miasta. Wspomniał, że lokalni przedsiębiorcy zwracają uwagę 

podczas rozmów z Burmistrzem Miasta na jakość obsługi przedsiębiorców przez 

administrację publiczną. Wyraził zdanie, że proponowany projekt uchwały nie jest 

dopasowany do potrzeb miasta. Wyjaśnił, że dwukrotnie został zwiększony budżet miasta 

przy niezmiennej liczbie pracowników Urzędu Miasta. Objaśnił, że  przygotowanie  projektu 

uchwały wymaga określenia kryteriów odpowiednich do sytuacji  

w mieście. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska podała różnice między wypowiedzią radnej 

 i wypowiedzią Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera. Wyraziła zdanie, że obecny rząd  

z ugrupowania politycznego, do którego należy Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zawarł  

w ustawie o zwalczaniu i przeciwdziałaniu rozprzestrzeniania się Covid-19 ograniczenia 

wobec grupy przedsiębiorców polegający na całkowitym zamknięciu ich działalności 

gospodarczej. Zaznaczyła, że zaproponowany projekt uchwały odnosi się do grupy ww. 

przedsiębiorców. Podkreśliła, że radna przytacza informacje na podstawie dokumentacji. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer (Ad Vocem) zauważył rozbieżność między wypowiedziami 

radnej. Jolanty Jadwigi Kwiatkowskiej oraz radnego p. Mieczysława Szymalskiego będącymi 

wnioskodawcami.  Zwrócił się o wyrażanie jednego stanowiska  

w omawianej sprawie.  

Radny p. Jacek Wilczyński (Ad Vocem) odpowiedział, że osoby posiadające działalność 

gospodarczą znają sytuację innych osób prowadzących działalność gospodarczą, którzy 

znaleźli się z trudnej sytuacji w wyniku pandemii. Poinformował, że radni opozycyjni  

w wyniku rozmowy podejmują wspólne stanowisko w danej sprawie. 

Radna p. Beata Herman wyraziła zdanie, że zgodnie ze statutem miasta przedłożenie projektu 

uchwały powinno zawierać skutki finansowe czego zabrakło w proponowanym projekcie 

uchwały. 

Radny p. Stanisław Dylewski poddał pod zastanowienie udzielenie pomocy przedsiębiorcom, 

którzy z powodu panującej pandemii znaleźli się w trudnej sytuacji finansowej. Podał 

przykład Mleczarni położonej w obszarze miasta, gdzie w wyniku zamknięcia 

przedsiębiorstwa bez pracy pozostało ok. 200 osób i nie odprowadza się podatku do budżetu 

miasta. Zwrócił się z prośbą o zajęcie się omawianym tematem przez komisje Rady Miasta w 

celu wypracowania wspólnego rozwiązania. 

Radny p. Krzysztof Laska wymienił błędy jakie zawiera zaproponowany projekt uchwały t. j: 

wysokość ulgi, czas trwania ulgi, branże objęte ulgą. Zasugerował zamknięcie dyskusji i 

skierowanie projektu uchwały do rozpatrzenia przez Komisję Finansową. Wyraził 

przekonanie, iż przedsiębiorcy znajdujący się w trudnej sytuacji finansowej powinni otrzymać 

pomoc. Stwierdził, że niemożliwym jest przyjęcie uchwały w proponowanej formie z uwagi 

na brak czynników obligujących do działania organ wykonawczy. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska wyjaśniła, że projekt uchwały przygotowany  

w omawianej sprawie nie zawiera skutków finansowych z uwagi na zapisy ustawowe 

pozwalające w omawianej sprawie na wykorzystanie środków pieniężnych znajdujących się 



14 
 

w rezerwie celowej. Radna zgodziła się z propozycją rozpatrzenia projektu uchwały przez 

Komisję Finansową. Jednocześnie zaznaczyła, że prace Komisji Finansowej nad projektem 

uchwały powinny rozpocząć się w możliwie najszybszym czasie. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski wyraził przekonanie, że należy udzielić 

pomocy lokalnym przedsiębiorcom. Zwrócił uwagę, że aktualnie przedsiębiorcy mogą 

indywidualnie  składać wnioski o przyznanie ulg w podatkach uiszczanych do budżetu miasta. 

Zgłosił wniosek formalny o przeniesienie projektu uchwały do prac w Komisjach Rady 

Miasta.  

Głosowano wniosek w sprawie odesłania projektu uchwały do komisji. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, 

Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa 

Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław 

Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa 

Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek Wilczyński, Edward Zalewski 

5. Informacja Burmistrza Miasta o: 

a) przebiegu sprawy dotyczącej pożaru i uprzątnięcia pogorzeliska po spaleniu Szkoły 

Podstawowej Nr 1 w Ostrowi Mazowieckiej ul. Partyzantów 21 (tzw. „Małej Jedynki’), 

b) realizacji wszystkich inwestycji miejskich, 

c) dotychczasowych działaniach w sprawie budowy stacji paliw na ul. 3 Maja naprzeciwko 

kościoła WNMP w Ostrowi Mazowieckiej. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka zawiadomił, że w dalszym ciągu trwają 

postępowania w Prokuraturze oraz firmie ubezpieczeniowej w sprawie pożaru szkoły 

podstawowej tzw. Małej Jedynki. Zauważył, że w związku z pandemią koronawirusa  

postępowania były zawieszone.  Dodał, że po zakończeniu ww. postępowań władze miasta 

ogłoszą przetarg dot. uprzątnięcia pogorzeliska po spaleniu szkoły podstawowej tzw. Małej 

Jedynki. Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka przypomniał, że Radni Miasta otrzymali 

informacje o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2020 r. dlatego zwrócił się do 

Radnych Miasta o zadawanie pytań. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Stanisław Dylewski pytał o przygotowanie do rozpoczęcia inwestycji na ul.  

3 Maja. Poddał pod zastanowienie uwzględnienie w trakcie realizacji inwestycji miejsca dla 

samochodów dostawczych umożliwiającego wypakowanie produktów w bezpieczny sposób 

do sklepów położonych na ul. 3 Maja. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wyjaśnił, że zarządcą drogi na ul. 3 Maja jest 

Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich. Udzielił informacji, że aktualnie rozstrzygnięto 
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przetarg w/s remontu ul. 3 Maja, a wyłonionemu lokalnemu wykonawcy przekazano plac 

budowy. Wskazał, że do końca września jest wyznaczony termin realizacji ww. inwestycji. 

Poinformował, że podczas planowania przebiegu inwestycji władze miasta omówią kwestię 

uwzględnienia zatoki dla samochodów dostawczych. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska zadała pytanie o aktualny etap sprawy na  

ul.  Olszynowej i Wołodyjowskiego. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wyjaśnił, że sprawa dot. ul. 

Wołodyjowskiego była zaskarżona do Wojewody Mazowieckiego, który wydał decyzję  

o przekazaniu sprawy do pierwszej instancji co w konsekwencji oznacza ponowne 

rozpatrywanie sprawy przez Starostwo Powiatowe w Ostrowi Mazowieckiej. Objaśnił,  

że z uwagi na sytuację związaną z pandemią koronawirusa inwestycja na ul. Olszynowej jest 

na etapie projektowania wraz z innymi ulicami wprowadzonymi do bieżącego budżetu miasta. 

Nadmienił, że miasto jeszcze nie otrzymało pozwolenia na budowę, a termin ważności 

projektów jest wyznaczony na  koniec czerwca. 

Radny p. Jacek Wilczyński zwrócił się z prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi  

na następujące pytania dot. inwestycji na ul. Podstoczysko: jaki jest okres gwarancji 

inwestycji, czy wypłacone zostały wszystkie środki pieniężne przeznaczone na tą inwestycję, 

czy mimo podpisania dokumentacji dot. zakończenia inwestycji ZGK nadal prowadził prace 

drogowe na ul. Podstoczysko, czy były nałożone kary za nieterminowe wykonywanie etapów 

budowy na ul. Podstoczysko, a jeśli tak, to jakiej wysokości i czy zostały wypłacone. 

Radny p. Stanisław Dylewski zadał pytanie czy planowane są nasadzenia drzew  

na inwestycji ul. Kościuszki na odcinku od skrzyżowania ul. Kościuszki z ul. ks. Sobotki do 

ul. Duboisa. Wyraził zdanie, że wspomniany odcinek drogi nie posiada wolnej przestrzeni do 

nasadzeń drzew. Radny wspomniał, że otrzymał informację z Urzędu Miasta o nasadzeniach 

drzew w miejscach gdzie zostały wycięte drzewa z uwagi na realizację inwestycji. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wytłumaczył, że jest zaplanowane 

nasadzenie 27 drzew w związku z realizacją inwestycji na ul. Kościuszki, której termin 

zakończenia nastąpi wraz z upływem sierpnia br. Dodał, że przedsięwzięcie zawiera budowę 

86 nowych miejsc postojowych, a także ścieżki rowerowej i chodnika. Udzielił informacji, 

 że zakończono prace inwestycyjne przy dwuletniej inwestycji na ul. Łącznej, w której 

dodatkowo wybudowano chodnik oraz wjazdy od ul. Stacyjnej do ul. Sikorskiego. Wskazał, 

że ww. inwestycje drogowe były dofinansowane w 70% ze środków pieniężnych UE. 

Wymienił, że realizowane są prace dot. inwestycji: łącznik: Targowa-Kopernika; ciągów 

pieszo-rowerowych; przebudowa Miejskiej Biblioteki Publicznej; modernizacja Stadionu 

Miejskiego; termomodernizacja budynku MOSiR na ul. Warchalskiego, Szkoły Podstawowej 

nr 4, Centrum Integracji Społecznej. Zawiadomił, że pomyślnie przebiegają prace na 

wskazanych inwestycjach.  Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka objaśnił, że władze 

miasta pozyskały dofinansowanie zewnętrzne do przedsięwzięć drogowych na ul. Prusa-

Lubiejewska, ul. Tetmajera oraz ul. Najmoły. 

Radny p. Waldemar Józef  Pałys nawiązując do kwestii inwestycji na ul. Kościuszki 

złożył propozycję nasadzenia roślinności w postaci drzew i żywopłotu na wysokości  

od kościoła pw. WNMP do ul. Armii Krajowej, przy parkingu w rejonie plebanii  

i obok sklepu Stokrotka. Wyraził przekonanie, że ul. Kościuszki będzie się prezentować 

efektownie po zakończeniu inwestycji. Jednocześnie zwrócił się z prośbą o ewentualne 
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uwzględnienie dodatkowych środków pieniężnych na tę ulicę jeśli zaistnieje taka potrzeba. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że władze miasta czynią 

starania w sprawie zwiększania się ilości zieleni miejskiej na obszarze miasta. Dodał, że 

władze miasta w ramach własnych działań dokonają nasadzeń roślinności w miejscach, gdzie 

nie zostało to umieszczone w planie. 

Radny p. Michał Kacprzak odniósł się do sprawy inwestycji budowy ciągów pieszo-

rowerowych na ul. Broniewskiego mówiąc, że jest to ulica o dużym natężeniu ruchu 

drogowego co powoduje niebezpieczeństwo jeśli rowerzyści korzystający ze ścieżki 

rowerowej będą przejeżdżać na jezdnię. 

Sekretarz Miasta p. Bożena Szostak odnosząc się do punktu c /informacja  

o dotychczasowych działaniach w sprawie budowy stacji paliw na ul. 3 Maja naprzeciwko 

kościoła WNMP w Ostrowi Mazowieckiej/ udzieliła informacji, iż  postępowanie jest ściśle 

uregulowane w ustawie o dostępie do informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 

społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko jak 

również kodeksie postępowania administracyjnego. Dodała, że była zaplanowana rozprawa 

administracyjna otwarta dla mieszkańców miasta, która miała się odbyć w marcu br. lecz 

sytuacja związana z pandemią spowodowała jej odwołanie. Zawiadomiła, że postępowanie 

będzie kontynuowane jeśli sytuacja w kraju pozwoli na organizację ww. rozprawy 

administracyjnej. 

Radny p. Stanisław Dylewski kontynuując temat budowy stacji paliw na ul. 3 Maja 

naprzeciwko kościoła WNMP wspomniał o oświadczeniu Burmistrza Miasta p. Jerzego  

Bauera, w którym według radnego brakuje informacji o skierowaniu sprawy na drogę sądową 

jeśli zaistnieje taka konieczność przez Burmistrza Miasta. Przytoczył fragment negatywnej 

opinii w sprawie, którą wydała p. Małgorzata Balcerzyk kierownik delegatury w Ostrołęce 

Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Dodał, że zebrano 6000 podpisów 

od mieszkańców sprzeciwiających się budowie stacji paliw naprzeciwko kościoła pw. 

Wniebowzięcia NMP. Wymienił konsekwencje budowy stacji paliw naprzeciwko kościoła pw. 

WNMP tj. zamknięcie głównej bramy kościoła; uciążliwości podczas odprawiania kultu 

religijnego; cztery dystrybutory do tankowania samochodów osobowych oraz dwa 

dystrybutory do tankowania samochodów ciężarowych co zwiększy ruch wskazanych 

samochodów w mieście; myjnia samochodowa i sklep alkoholowy. 

6. Wolne wnioski i sprawy różne. 

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił uwagę na zaniedbanie miejsce pamięci narodowej 

jakim jest Dąb Wolności. Poprosił o podanie terminu wykonania ostatnich prac porządkowych  

w mieście. Zapytał o wskazanie czy ZGK wygrał przetarg na wykonywanie prac 

porządkowych na obszarze miasta. Zadał pytanie czy planowany jest remont odcinka 

chodnika na ul. 3 Maja znajdujący się naprzeciwko kościoła pw. WNMP. Udzielił informacji 

o nieestetycznym wyglądzie miejskich koszy na śmieci m. in. kosza na odchody zwierząt 

zlokalizowanego na ul. Kościuszki.  Zwrócił się z prośbą o udzielenie odpowiedzi na ww. 

kwestie. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że sprawy poruszone w wypowiedzi 

radnego p. Stanisława Dylewskiego zostały przyjęte do wiadomości. 
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Radny p. Waldemar Józef Pałys zauważył, że wygląd kosza na odchody zwierząt 

usytuowanego na ul. Kościuszki może mieć związek z pracami remontowymi na wskazanej 

ulicy. Wyraził zdanie, że pojemniki na odchody zwierząt umieszczone w obrębie miasta są 

często wykorzystywane przez mieszkańców miasta. 

Radna p. Anna Krajewska powiedziała, że na terenie miasta znajduje się zbyt mała ilość 

koszy na odchody zwierząt. 

7. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że porządek obrad 17- tej 

sesji Rady Miasta został wyczerpany. Podziękował za aktywny udział w sesji i na tym 

zamknął obrady 17-tej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka. 

Przewodniczący 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

Robert Krajewski 

Sporządziła: Magdalena Tyl – pomoc administracyjna BR 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

Przebieg sesji zawiera nagranie dostępne na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta 

Ostrów Mazowiecka. 


